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Protokół Nr XLIV/ 2010 
Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej w dniu 28 lipca 2010 roku 
w sali 109 Starostwa  Powiatowego  

w Wągrowcu 
 
Sesję rozpoczęto 28 lipca br. o godzinie 16.00, zakończono o godzinie 18.30 
 
Obrady XLIV Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzył Przewodniczący Rady -  
Krzysztof Migasiewicz, który powitał radnych i zaproszonych gości.  
 
Rada obradowała w osobowym składzie 18  na ogólny stan 19, co stanowiło kworum, 
przy którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Protokół XLIII sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 czerwca 2010 roku 
został przyjęty jednogłośnie – / 18  za/ Nieobecni Radni: T. Bociański 
 
Przewodniczący Rady Powiatu K. Migasiewicz wniósł o przegłosowanie porządku 
obrad. 
 
Rada stosunkiem głosów 18  za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych,  przyjęła  
następujący porządek obrad: 
 
 
Porządek obrad  posiedzenia  XLIV Sesji  R P W: 
1. Sprawy regulaminowe: 
            1.1 otwarcie sesji, 

1.2 stwierdzenie kworum, 
1.3 przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2. Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 
5. Informacja Starosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu .  
6. Informacja Przewodniczących Komisji Stałych o pracy między posiedzeniami sesji. 
7. Przyjęcie informacji o działalności kontrolnej Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2010 

roku. 
8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji „ Programu Ograniczenia Bezrobocia w Powiecie 

Wągrowieckim”. 
9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminu 
lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przysługujących Powiatowi Wągrowieckiemu lub jego jednostkom organizacyjnym. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie  
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      uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2010r.  
12.Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 
13. Interpelacje i zapytania.  
14. Wnioski i oświadczenia radnych. 
15. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
 
Ad 1 
Jak wyżej. 
 
Ad 2 i 3 
Jak wyżej. 
 
Ad 4 
Przewodniczący Rady Krzysztof Migasiewicz poinformował o pracy między sesjami: 
-uczestnictwo w Festynie Jabłkowskim organizowanym przez Fundację Pomocy Dzieciom 
Wiejskim z Bliżyc, 
-uczestnictwo w Jarmarku Cysterskim w Łeknie, 
-uczestnictwo w spotkaniu z  delegacją z Lüneburga, goszczącą w Powiecie Wągrowieckim, 
-obchodach Święta Policji, 
-obchodach Dni Wągrowca. 
 
Ad 5  
Starosta M. Piechocki poinformował radnych o pracy Zarządu między sesjami Rady Powiatu 
Wągrowieckiego.  
 
Zapytań nie zgłoszono. 
 
Informacja została przyjęta przez Radę Powiatu Wągrowieckiego. Informacja stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 6 
Pan Robert Woźniak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między posiedzeniami sesji. Komisja 
w tym okresie odbyła 1  posiedzenie, którego przedmiotem było: 
-zapoznanie się z informacją szkół ponadgimnazjalnych o wynikach naboru na rok szkolny 
2010/2011, 
-omówienie materiałów na sesję. 
 
Pan Jacek Brzostowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił informację z 
działalności Komisji w okresie między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyło się 1 
posiedzenie, którego przedmiotem była kontrola wykonania zadań przez Powiatowy Urząd 
Pracy w Wągrowcu.   
 
Pan Sławomir Maciaszek - Przewodniczący Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i 
Strategii Rozwoju Powiatu przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między 
sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 1 posiedzenie,  którego przedmiotem było: 
-zapoznanie się z informacją o aktualnej sytuacji finansowej powiatu, zobowiązań i poziomu 
zadłużenia /wydatki na spłaty rat kapitałowych i obsługę długu z tytułu zaciągniętych 
pożyczek- kredytu, aktualny stan zadłużenia, terminowość dokonywanych spłat wraz z 
prognozą długu na lata następne/, Zwrócono uwagę o szczegółowość finansowych materiałów 
informacyjnych. 
-analiza materiałów na sesję. 
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Pan Józef Sulikowski – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji przedstawił 
informację z działalności Komisji w okresie między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 
1 posiedzenie, którego przedmiotem była: 
-analiza stanu realizacji zadań PFOŚiGW i Funduszu Geodezyjnego w 2010 roku. 
-opiniowanie materiałów na sesję. 
 
Pani Irena Wojewódzka - Kucz - Przewodnicząca Komisji Zdrowia Polityki Społecznej i 
Rynku Pracy przedstawiła informację z działalności Komisji w okresie między sesyjnym. 
Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia, których przedmiotem była: 
-analiza aktualnej sytuacji bezrobocia w powiecie oraz informacja o wprowadzeniu 
standaryzacji usług przez PUP. 
-opiniowanie materiałów na sesję, 
-podsumowanie pracy Komisji za dwa kwartały. 
 
Ad 7 
Pan J. Brzostowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił informację o 
działalności kontrolnej Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2010 roku. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
 
Niniejsza informacja została przyjęta przez Radę Powiatu Wągrowieckiego i stanowi 
załącznik nr  4  do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8 
Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu B. Korpowska przedstawiła 
informację o stanie realizacji „Programu Ograniczenia Bezrobocia w Powiecie 
Wągrowieckim”. 
 
Zapytania zgłoszono: 
 
Radny Z.Grabowski cyt.: „Szanowni Radni, p. Dyrektor skoro jest tak dobrze to dlaczego jest 
tak źle. Powiatowy Urząd Pracy, Centrum Aktywizacji Zawodowej, nie tylko z naszego 
powiatu otrzymały olbrzymi potencjał środków finansowych od państwa. Jednak skala 
bezrobocia się nie zmienia. W naszym Powiecie rośnie, ugruntowała się powyżej wskaźników 
ogólnopolskich, wojewódzkich. Są to wskaźniki, które mówią, że bezrobocie w naszym 
Powiecie jest bardzo wysokie. Mówiła Pani o drzwiach otwartych. Czy są prognozy, że w 
naszym powiecie bezrobocie pójdzie w  druga stronę?” 
 
Dyrektor PUP B.Korpowska cyt.: „Pozwolę nie zgodzić się z tym, że bezrobocie rośnie. Były 
czasy, że było zarejestrowanych po 8 tys. bezrobotnych. Luksusowo czuliśmy się w 2008,  
gdzie bezrobocie kształtowało się w granicach do 4 tys. Od 2009  w związku z kryzysem 
nastąpił wzrost. Skąd takie bezrobocie? Wynika ono z naszej struktury i przekształceń. Na 
terenie naszego Powiatu znajduje dużo terenów rolniczych. Jedyny zakład, który przestał 
prosperować na przełomie 2009/2010 to Myskal. Została utworzona spółka BIS i cześć 
pracowników została. Myskal współpracował z zakładami Cegielskiego w Poznaniu, więc 
musiało się to odbić na naszym zakładzie. Wiem, że spółka nie uregulowała świadczeń 
pracowniczych. Wielu pracodawców zawiera umowy na czas określony   10-20 lat albo 
wypowiada umowy za porozumieniem stron, gdy przyczyny tkwią w sytuacji ekonomicznej  
przedsiębiorstw. Żadne wielkie inwestycje nie są planowane w Powiecie więc staramy się 
wspierać  małe firmy. Możemy doposażyć stanowisko pracy. Wychodzimy z założenia, iż 
lepiej wspierać mikroprzedsiębiorców. Dostajemy duże środki. Co roku ponad 2 mln 
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przeznaczamy na staże. Dla wielu osób jest to jedyne źródło utrzymania, Pozwala osobom 
bezrobotnym nabywać kwalifikacje. Nie do końca jest to para w gwizdek. Ja myślę, że osoby, 
które skorzystały ze staży mogłyby się pozytywnie wypowiedzieć’. 
 
Radny J.Sulikowski cyt.: „Chciałbym optymistycznie na to patrzeć. Co do szkolenia, 
efektywność jest jaka? Pytanie o grupę 45/50  plus i 30” 
 
Dyrektor PUP B.Korpowska cyt.:  „Grupa, o którą Pan pyta wykazuje niska efektywność. 
Grupa 45/50 plus ma największe problemy na rynku pracy.” 
 
Radny J. Sulikowski cyt.: „Następnym razem proszę nie podawać efektywności. Z tych 
danym wynika, że wzrosła ilość nakładów na 1 bezrobotnego o 300 %. Warto się zastanawiać 
na co i ile pieniędzy wydawać, jeśli nie ma efektywności.” 
 
Dyrektor PUP B.Korpowska cyt.: „Nie każda osoba nadaje się na przyznanie dotacji na 
utworzenie firmy. Nie zawsze musimy patrzeć na tą twardą efektywność. My jesteśmy 
zobligowani,  by zachęcać. Na te kategorie osób można pozyskać każde pieniądze. Lepiej 
skierować na szkolenie, niż dać zapomogę. Nie możemy tylko i wyłącznie patrzeć na 
efektywność.” 
 
Radna I.Wojewódzka – Kucz cyt.: „Ja się ustosunkuje do wypowiedzi Zbigniewa 
Grabowskiego. Nie ma zakładów pracy, w których można by było zatrudniać. Kiedy otwierał 
się Uniwersytet byłam nastawiona sceptycznie. Teraz mamy mnóstwo magistrów po 
resocjalizacji, politologii. Znam mnóstwo osób po tych kierunkach, którzy szukają pracy. To 
samo dotyczy kształcenia w  ZSP nr 1 w Wągrowcu. Teraz brak jest fachowców. Ten 
problem, to problem państwa. Rozmawiałam na te tematy z osobami w wieku 45-50.Tym 
ludziom brakuje po parę lat do emerytury. Złotów i Wagrowiec ma od dawien dawna wysokie 
bezrobocie.” 
 
Radny J.Springer cyt.: „Czy sposób kontroli ludzi, którzy rejestrują się w Urzędzie Pracy, 
korzystają ze świadczeń, a pracują w szarej strefie. Brak skuteczności państwa, cwaniactwo i 
opanowany do perfekcji sposób wyciągania pieniędzy. Zgadzam się z wypowiedziami 
poprzedników. Cały problem polega nie w ilości pieniędzy, a w skuteczności.” 
 
Dyrektor PUP B.Korpowska cyt.: „Pieniądze przerabiamy my. A Państwowa Inspekcja Pracy 
ma prawo kontroli. Pan Springer ma racje. W całej Wielkopolsce kontrolerów zatrudnienia 
jest 15. Wiec co tu mówić o kontroli szarej strefy. Te osoby możemy wzywać ciągle  i żądać 
oświadczeń o podjęciu pracy. My możemy zgłaszać do PIP gdzie dana osoba pracuje. Jeżeli 
nie wiemy u jakiego pracodawcy jest osoba zatrudniona to sprawa jest utrudniona. Inspektor 
musi mieć adres na upoważnieniu. Skale bezrobotnych generują przepisy o ubezpieczeniach 
zdrowotnych.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego  K. Migasiewicz podziękował  p. Dyrektor 
PUP B. Korpowskiej za wystąpienie „ bardzo ciekawe, umożliwiające pole do dyskusji.” 
 
Niniejsza informacja została przyjęta przez Radę Powiatu Wągrowieckiego i stanowi 
załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9 
Pani kierownik Biura Spraw Obywatelskich i Zdrowia B. Linetty przedstawiła uchwałę w 
sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
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ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania. 
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności  18  radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami 
działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji  głosowało: 18- za,  0- przeciwnych,  0- wstrzymujący się od głosu. /Nieobecni: 
T.Bociański./ 
 
Uchwała nr XLIV/291/2010 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji  stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10 
Skarbnik Powiatu D. Królczyk przedstawiła  uchwałę w sprawie  szczegółowych zasad i trybu 
umarzania, odraczania terminu lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przysługujących Powiatowi Wągrowieckiemu lub jego 
jednostkom organizacyjnym. 
 
 
Zgłoszono zapytania: 
 
Radny J.Piasecki cyt.: „Radni na komisji zgłaszali sugestie o widełki dot. kwot czasu 
działania umorzenia. Rozumiem ze sugestii Zarząd nie uwzględnił.” 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności  18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie  szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
terminu lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przysługujących Powiatowi Wągrowieckiemu lub jego jednostkom organizacyjnym 
głosowało: 17- za,  0- przeciwnych,  1- wstrzymujący się od głosu. /Nieobecni: T.Bociański/ 
 
Uchwała nr XLIV/292/2010 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
terminu lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przysługujących Powiatowi Wągrowieckiemu lub jego jednostkom organizacyjnym stanowi 
załącznik nr  7 do niniejszego protokołu. 
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Ad 11 
Skarbnik Powiatu D. Królczyk przedstawiła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie  
 uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2010r. wraz z autopoprawką. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania. 
         
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18  radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2010r. głosowało:  18- za,  0- przeciwnych, 0 - wstrzymujący się od 
głosu. /Nieobecni:T. Bociański./ 
 
Uchwała nr XLIV/293/2010 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2010r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12 
Skarbnik Powiatu D. Królczyk przedstawiła uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej  
 
Zapytania  zgłoszono: 
 
Radny J.Springer cyt.: „Czy udało się wyjaśnić paragraf 9 pkt. 4 ? 
Procedowanie na komisji jest nam znane. Myślę ze dotyczy to  sesji budżetowej. Innego 
wytłumaczenia nie znajduje. Chyba, że p. Skarbnik  konsultowała tę kwestię z radcą 
prawnym.” 
 
Skarbnik D.Królczyk odczytała paragraf 9 cyt.: „Ten paragraf wszystko wyjaśnia.” 
 
Radny J.Springer  cyt.: „Nie będę dopytywać. Jest to kwestia zrozumienia. Ten paragraf jest 
niespójny. Uważam, że powinien być w roku przyszłym sprecyzowany. Od pkt. 4 jest 
mieszanie. Ja tu widzę wprowadzanie zamętu. Dla mnie jest to niejasne.” 
 
Skarbnik D. Królczyk cyt.: „Ten punkt  wynika z Ustawy o finansach publicznych.” 
 
Radny G.Owczarzak: „Odnosząc się do pkt 4 w paragrafie 9 jeśli na sesji Rady, radny 
znajdzie źródło dla dochodu, może zgłosić propozycję. Wskazuje on na sparaliżowanie 
radnego. Jeżeli pomysł nie przejdzie jako wniosek komisji. Na sesji budżetowej może dalej 
walczyć o przekonanie do swojego wniosku.” 
 
Starosta M.Piechocki cyt. „ Zarząd musi mieć czas na podjęcie decyzji.”  
 
Sekretarz A.Sebastyański cyt.: „W przypadku konfliktu radnego uchwała Rady podjęta 
wbrew akceptacji zarządu z mocy prawa jest nieważna.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego K. Migasiewicz cyt.:  „Ustawodawca wie, że 
zarząd jest wytworem Rady. Kwestia zaufania.” 
 
 
Przystąpiono do głosowania. 
         
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności  18  radnych. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej głosowało:  
13- za, 0 - przeciwnych,  5- wstrzymujący się od głosu. /Nieobecni T.Bociański./ 
 
Uchwała nr XLIV/294/2010 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad 14 
Wniosków i oświadczeń radni nie zgłosili. 
 
Przewodniczący K.Migasiewicz cyt. „Do Wydziału Oświaty wpłynęła skarga dot. 
postępowania rekrutacyjnego na stanowisko referenta ds. kadrowo-płacowych w MOS w 
Gołańczy. Zgodnie ze Statutem Powiatu Wągrowieckiego skargę kieruję na ręce 
Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej.” 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J.Brzostowski cyt. „W ramach uzupełnienia o tym o 
czym pan Przewodniczący mówił chciałbym dopowiedzieć, iż  już wyznaczono termin 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej na dzień 3 sierpnia na godz. 8.15.” 
 
Ad 15 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego, 
zamknął obrady XLIV Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego godz. 18.30 
 
 
        Sekretarz  Rady                                             Przewodnicz ący                      
   Powiatu Wągrowieckiego                        Rady Powiatu Wągrowieckiego                                                                    
 
  ......................................                            .................. .......................... 
       / Robert Woźniak /                                    / Krzysztof Migasiewicz /  
 
 
 
 
             Protokolantka 
 
.................................................  
      /Katarzyna Kubacka / 
 
 
 

 


